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Ministr školství Josef Dobeš (VV), pod kterým se kýve židle hlavně kvůli propadům při čerpání eurofondů a jenž si
znepřátelil akademiky i studenty, žehlí problém se školným.
Pod tíhou protestů ustupuje od návrhu plošného placení až deseti tisíc od prvního semestru, navrhuje takzvané zápisné
ve výši dvou tisíc korun na začátku každého semestru a plné školné až po pátém ročníku.
Vedení véček, zjevně kvůli vylepšení mediálního obrazu strany, Dobeše v úterý pověřilo, aby jednal s akademiky a
premiérem Petrem
            Nečasem (ODS) o „změkčení návrhu školného na veřejných vysokých školách“.
To upravuje návrh zákona o finanční pomoci studentům, proti kterému, stejně jako proti věcnému záměru zákona o
vysokých školách ostře protestují jak rektoři, Rada VŠ, tak akademické senáty. Véčka změnu postoje obhajují slovy, „že
ostatní pravicové strany najednou ustupují od myšlenky placení školného“.
            Například šéf VV Radek John argumentoval: „Jsme překvapeni aktuálním postojem TOP 09, která prohlásila, že
ustupuje z koaličně vyjednaného školného a navrhuje odsunutí školného na akademický rok 2015/2016.“ Podle Johna
to je v rozporu s koaliční dohodou.
Šéfka školského výboru Sněmovny Anna Putnová (TOP 09) na to uvedla: „To není odsunutí.
Vidím to jako reálný termín. Realisticky jiná možnost než rok 2015/2016 není. Loňský rok ministerstvo školství na přípravu
promeškalo.“ Podle Putnové je třeba splnit koaliční smlouvu a školné schválit od roku 2013, ale jiná věc je účinnost
zákona. Hlavně jí chybí propracovaný systém sociální podpory chudších studentů, bez čehož nelze školné spustit.

***

Místo 10 tisíc by se platilo 2000 korun za semestr Josef Dobeš


